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SMOLIVECKÝ 

MĚSÍČNÍK 
 měsíčník obcí Mladý Smolivec, Starý Smolivec, 

Radošice, Budislavice a Dožice
 

 

PODĚKOVÁNÍ OBECNÍMU ÚŘADU 

A ZASTUPITELSTVU 

Nejdříve bychom rádi poděkovali paní starostce a zastupitelstvu za poskytnutí 

vydavatelských nákladů, díky kterým by se náš měsíčník nevydával. Paní starostce a 

paní Růtové obzvlášť za čas, který tráví tiskem a rozvozem. Dále celý náš basketbalový 

tým srdečně děkuje zastupitelstvu obce Mladý Smolivec za finanční výpomoc při platbě 

pronájmu hvožďanské tělocvičny. Díky vaší štědré pomoci můžeme pokračovat v tom, co 

nás baví. Díky příspěvku na pronájem tělocvičny se náš počet rozrostl o další nadšence. 

Ještě jednou mnohokrát děkujeme za vaši podporu. 

Srdečně děkují všichni mladí Smoliváci a basketbalisté 

DALŠÍ ČLÁNKY V TOMTO ČÍSLE 

KAM NA ŠKOLU? 

ČLÁNKY MAS 

VTIPY, OSMISMĚRKA, SUDOKU 

DOTAZNÍKY 
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Kam na školu? 
3.část 

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA OBCHODU, UŽITÉHO UMĚNÍ A DESIGNU, PLZEŇ 

Jsem na střední odborné škole obchodu, užitého umění a designu v Plzni, Nerudova 33, 

na oboru obchodník - vnitřní obchod. Další obory jsou například Zahraniční obchod, Cestovní 

ruch, Prodavač, Grafický design, Multimediální tvorba, Design interiéru a Aranžér. Pro tuhle 

školu jsem se rozhodla, jelikož můj otec má stánek s bižuterií a dědeček měl vlastní obchod, tak 

mi obchod není cizí a baví mne, proto sem se pro tuto školu rozhodla. Moje očekávání splnila a 

dost mne i baví. Tuto školu bych ráda ostatním žákům vřele doporučila. 

http://www.nerudovka.cz/  

Veronika Marková: 

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA BLATNÁ 

Jsem na škole v Blatné a studuji obor Informatika v ekonomice. Další obory jsou 

Obchodní akademie a Elektropočítačové systémy. Rozhodl jsem se pro ni, protože mě baví 

počítače a je to blízko od domova.  Tahle škola splnila moje očekávání. Doporučil bych ji všem, 

kteří se zajímají o tyto obory, protože je to dobrá škola, kde poznáš nové lidi, učitele, předměty 

a zajímavosti. http://www.blek.cz/Studium/  

Jaroslav Pružinec 

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA PROFESORA ŠVEJCARA, PLZEŇ 

Chodím do třetího ročníku na Střední odbornou školu profesora Švejcara v Plzni, 

Majerova 1, obor sociálně správní činnost. Naše škola nabízí celkem 6 oborů: Veřejnosprávní 

činnost, Sociální činnost - Pečovatelská činnost, Sociální činnost - Sociálněsprávní činnost, 

Knihovnictví, Pedagogické lyceum - tělesná výchova, Pedagogické lyceum - živé jazyky. Když 

jsem se jako 15tiletá rozhodovala, kam půjdu po základní škole, nebylo to vůbec jednoduché. 

V tomhle věku jsem totiž o tom, co bych chtěla v budoucnu dělat, neměla, stejně jako většina 

mých vrstevníků, nejmenší tušení. Po nekonečném hledání vhodné školy na internetu jsem se 

rozhodla právě pro SOŠ profesora Švejcara, protože se mi líbila myšlenka práce v sociální 

oblasti. Svého rozhodnutí určitě nelituji. I když se za ty 3 roky, co jsem tady na škole, mé 

preference poněkud změnily a o podobné práci v současnosti neuvažuji, informace a vzdělání 

získané na téhle škole mi jistě budou v budoucnu velice užitečné. V dnešní době je výhodné 

získat přehled o hlavních informacích v nejen v oblasti státní správy, ale stejně tak je dobré 

osvojit si základy ekonomiky nebo důležitých informací v oblasti práva. Znalost těchto oblastí 

vám ulehčí situaci i v soukromém životě, při řešení různých životních problémů, ve kterých se 

můžete v budoucnu ocitnout.  Pokud uvažujete o studiu na této škole, určitě neprohloupíte. 

Vzdělání získané na SOŠ profesora Švejcara je dobrý základ pro další studium na některé 

z vysokých škol s humanitním zaměřením. Kdybych si měla vybrat střední školu dnes, své 

rozhodnutí bych nezměnila. Studium na SOŠ profesora Švejcara je dobrá volba. 

http://www.spstrplz.cz/ 

Radka Volfová: 

HOTELOVÁ ŠKOLA PRAHA 10 

Studuji Hotelovou školu v Praze 10, Vršovická 43, obor Hotelnictví a turismus. Naše škola 

nenabízí další obory, jen tento. Tuhle školu jsem si vybral kvůli zajímavé nabídce uplatnění a 

hlavně kvůli mé zálibě v kulinářství. Jestli jsem zde spokojen? Ano, nadmíru. Naší školu bych 

rozhodně doporučil. Jsou zde skvělí lidé, profesoři i celkové zázemí je dost dobré 

http://www.shs.cz/hotelova-skola-praha-vrsovicka.php  

Filip Růt 

http://www.nerudovka.cz/
http://www.blek.cz/Studium/
http://www.spstrplz.cz/
http://www.shs.cz/hotelova-skola-praha-vrsovicka.php
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MASARYKOVO GYMNÁZIUM, PLZEŇ 

Studuji na MG = Masarykovo gymnázium v Plzni, Petákova 2, všeobecné zaměření. MG 

nabízí dva obory - všeobecný a živé jazyky. Tuhle školu jsem si vybrala, protože jsem ještě 

nevěděla, jaká práce by mě bavila. A strašně se mě líbilo na dni otevřených dveří. Moje očekávání 

splnila, ve třídě se sešla úžasná parta, učitelé jsou také perfektní, ale někdy toho po nás chtějí 

nějak moc. :-) Doporučuji ji hlavně těm, co ještě pořádně neví, čím chtějí být, gympl jim v tom 

udělá jasno. Jinak všem co si chtějí užít srandu na lyžáku a na vodě, nebo si vyzkoušet výměnný 

pobyt s Dány a Němci. Super jsou také hodiny s lektory jazyků, kteří neumí slovo česky. Ale 

samozřejmě, že pořád to úžasné není - "jaký si to uděláš, takový to máš". Kdybych měla možnost 

být opět v deváté třídě, šla bych znovu na MG, je to tu super a bude těžké odejít. :-) 

http://www.mgplzen.cz/index.php  

Kateřina Šustrová 

VYŠŠÍ ODBORNÁ ŠKOLA A STŘEDNÍ PRŮMYSLOVÁ ŠKOLA, VOLYNĚ  

Mou volbou byla VOŠ a SPŠ Volyně, Resslova 440. Studuji obor Design interiéru. Naše 

škola nabízí obory jako například Interiérová tvorba, navrhování nábytku a dřevěné konstrukce; 

Stavebnictví a Vnitřní prostředí budov. Tuhle školu jsem si vybrala, protože mě bavilo si 

zařizovat baráčky. :-) Jen jsem si nevěřila, že se sem dostanu. Je to těžká škola, ale za to kvalitní. 

Jsem zde celkem spokojená. Ale vzhledem k tomu, že jsme první v tomto oboru, není to ono. 

Rozhodně bych chtěla naší školu doporučit všem budoucím prvákům, kteří se zajímají o 

stavebnictví a navrhování všeho možného. http://www.vos.volyne.cz/  

Monika Matoušková 

STŘEDNÍ ZDRAVOTNICKÁ ŠKOLA A VYŠŠÍ ODBORNÁ ŠKOLA ZDRAVOTNICKÁ, 

PŘÍBRAM I 

Studuji na SZS a VOŠ v Příbrami, Jiráskovy sady 113, obor Zdravotnický asistent. Další 

obory, které naše škla nabízí – Zdravotnické lyceum, Masér sportovní a rekondiční. Tuhle školu 

jsem si vybrala, protože mě bavilo pomáhat lidem a měla jsem dost silný žaludek na to, tuhle 

práci dělat. Ale moje očekávání se kupodivu splnilo, jenom toho učení by mohlo být míň. 

Ostatním ji určitě doporučuji, protože jsou tu super učitelé a učení se zvládnout dá. 

http://www.szs.pb.cz/  

Jana Oubrechtová 

INTEGROVANÁ STŘEDNÍ ŠKOLA ŽIVNOSTENSKÁ, PLZEŇ 

Studuji na Integrované střední škole živnostenské v Plzni, Škroupova 13. Obor, pro který 

jsem se rozhodl, je Kadeřník. Naše škola nabízí obory jako například Bankovnictví 

a pojišťovnictví, Neziskové organizace, Kosmetické služby, Návrhář a Oděvní design, což jsou 

čtyřleté obory. Dále Krejčí pro dámské oděvy a bytový textil a Provoz služeb – tříleté obory. Tuto 

školu a obor jsem si vybral, protože mamka je kadeřnice a moje teta mistrová, takže to mám 

v rodině. Zkrátka v tom vyrůstám od malička. Mé očekávání byla stoprocentně splněna. Moc se 

mi tam líbí, myslím si, že naše škola je na úrovni. Mohu ji vřele doporučit všem, kteří se zabývají 

kadeřnictvím, nebo mají rádi vytváření různých účesů, ale také ostatním, kteří o naší škole 

uvažují. Naši učitelé jsou přísní a důslední, ale máme záruku, že toho budeme spoustu umět. 

http://www.issziv.cz/  

Daniel Hanzlík 

STŘEDNÍ ODBORNÁ ŠKOLA, BLATNÁ 

V letošním roce jsem maturovala na Střední odborné škole v Blatné v oboru Obchodní 

akademie. Nyní studuji Český jazyk se zaměřením na vzdělávání + historie na Pedagogické 

fakultě Západočeské univerzity v Plzni. Střední odborná škola v Blatné, na které jsem 

maturovala, nabízí 3 obory: 1) obchodní akademie – ekonomický obor zaměřen zejména na 

http://www.mgplzen.cz/index.php
http://www.vos.volyne.cz/
http://www.szs.pb.cz/
http://www.issziv.cz/
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výuku ekonomiky, účetnictví a jazyků, 2) informatika v ekonomice – informatický obor zaměřen 

zejména na programování, software a ekonomiku, 3) elektronické počítačové systémy – 

elektrotechnický obor zaměřen především na techniku. Tato škola měla už od začátku mé velké 

sympatie. Nyní budu hovořit konkrétně o mém oboru. V rozhodování mě přesvědčila možnost 

skvělého uplatnění a následná nejednostrannost pracovní činnosti. Potěšilo mne, že pak člověk 

může nejen hned nastoupit do práce, ale může pokračovat ve studiu na jakékoli vysoké škole. 

Obchodní akademie poskytne všem studentům pevný základ. Nyní pokračuji na Pedagogické 

fakultě Západočeské univerzity v Plzni a studuji to, co mě baví a naplňuje. Věnuji se studiu 

českého jazyka a literatury a historie a chtěla bych se také věnovat anglickému jazyku. SOŠ 

Blatná rozhodně splnila má očekávání na plné čáře. Přístup pedagogů je na této škole 

profesionální, moc ráda na to vzpomínám. Kolektiv spolužáků i ostatních mých přátel, 

studujících na této škole, byl skvělý a neobyčejný. Na SOŠ Blatná je neuvěřitelně mnoho aktivit, 

týkajících se sportovního vyžití, kultury a pořádání různých společenských akcí, které jsou vždy 

úžasné a upevní pouto mezi studentem a profesorem. Potěšily mne také projekty zahraniční 

spolupráce s partnerskými školami, zejména projekt Comenius, v jehož týmu jsem měla možnost 

působit a podílet se na partnerských projektech. Tuto školu rozhodně doporučuji všem. Pokud 

už rozmýšlíte, kam směřovat své kroky po základní škole, dle mého názoru je Střední odborná 

škola v Blatné kvalitním a vhodným řešením pro budoucí uplatnění či přípravu na vysokou 

školu. http://www.blek.cz/  

Karolína Schneiderová  

Informace z MAS: 
Startér „pro všechny“ 
Koncem ledna vyhlásíme další ročník programu Startér, tentokrát s podtitulem "pro 

všechny", zacíleného tedy na neformální skupiny v různých provedeních. Budeme 

tak mít možnost sledovat, jak se mezi sebou utkají skupiny mladých, žen, mužů i 

seniorů. Chcete-li se sami aktivně zapojit se svým projektem, přijďte na naši 

plánovanou infoakci. Příklad si můžete vzít např. z týmu Smoliváci, který v roce 

2010 uspěl v našem grantovém programu „Startér pro mladé“ a získaný finanční 

příspěvek umožnil vznik těchto novin. 

Infoakce: v pátek 20. 1. 2012 od 18:00 hod. ve Švejk restaurantu Nepomuk (Haškův 

salonek), nám. Augustina Němejce 69.  

Další informace postupně na: http://mas.nepomucko.cz/cs/starter, příp. tel. 602 334 882-3,      

e-mail: mas.nepomucko@seznam.cz. Prosíme o potvrzení Vaší účasti. 

VIII. Výzva MAS - vyhlašovaná opatření 

Opatření 1.2. Představení a poznání dědictví regionu 

Opatření 2.4. Vzdělávání, informovanost a volnočasové aktivity 

Opatření 3.8. Vznik a podpora informačních a návštěvnických center a jejich 

spolupráce 

Opatření 4.9. Diversifikace činnosti zemědělských subjektů 

Opatření 4.11. Rozvoj tradičních řemesel a drobného podnikání 

Další informace o těchto opatřeních, souvisejících infoakcích či dalších aktivitách MAS se dozvíte 

na www.mas.nepomucko.cz, příp. volejte tel. 602 334 882-3. 

Pavel Motejzík 

http://www.blek.cz/
http://mas.nepomucko.cz/cs/starter
http://email.seznam.cz/redir?hashId=2026387680&to=http%3a%2f%2fwww%2emas%2enepomucko%2ecz
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Zamyšlení na konci roku 

Konec roku vždy svádí k bilancování. K prezentování toho co se podařilo, i zamyšlení nad 

nezdary. A také k plánování aktivit pro rok nadcházející.  Nechce se mi na tomto místě připomínat 

notoricky známé aktivity MAS spojené s vyhlašováním výzev, přijímáním projektů, jejich hodnocením 

a realizací. Ty si nakonec může každý jednoduše vyhledat na našich internetových stránkách. A tak 

mě napadá, že by za upozornění stály všechny ty aktivit, představující nadstavbu činnosti MAS, které 

vycházejí z vlastní iniciativy, zatím bohužel ne příliš velkého okruhu lidí. 

Bez pořadí důležitosti si dovolím nejprve upozornit na úspěch, který jsme v roce 2011 

zaznamenali s projekty spolupráce. Po předchozím nezdaru jsme společně s dalšími 6 partnerskými 

MAS přepracovali žádost projektu „Venkovská tržnice III.“ a podporu získali. V roce 2012 se tak 

pustíme do realizace projektu, jehož hlavním záměrem je zlepšování podmínek pro posílení 

ekonomiky regionu a podpora místních producentů a poskytovatelů služeb. „Srdce“ celého projektu 

pak tvoří informační systém Venkovská tržnice, který již funguje na území šesti dalších partnerských 

MAS a navštívit jej můžete na www.venkovskatrznice.eu. 

Navíc jsme zvládli připravit se sousedícími MAS Aktivios a MAS Pošumaví ještě jeden projekt 

spolupráce „Oživme společně památky a pověsti z míst tajemných a kouzelných“, který si taktéž 

vysloužil podporu hodnotitelské komise. Jak již název sám napovídá, aktivity projektu se směřují 

k oživování místní historie, ať ji formou rekonstrukcí malých památkových objektů, sběrem a 

dramatickým zpracováním místních pověstí, či oživováním tradice ochotnického divadelnictví. 

Za zdařilé lze považovat i STARTÉRovské projekty. Tedy projekty neformálních skupin žen, 

podpořené grantovým programem MAS. Nás těší především to, že podpořené projekty mají své 

pokračování. Sesbírané recepty radochovských Sester v akci se objevily v kuchařce „Co chutnalo a 

chutná v Pošumaví“ regionálního gastronoma Václava Malovického. Smolivačky iniciovaly a pomohly 

připravit leaderovský projekt „Klub Dožice“, který byl podpořen v VII. Výzvě. Ve spolupráci s Lenkou 

Vyskočilovou jsme loni úspěšně zrealizovali původně startérovský projekt „Integrací naruby do 

pohádky“ podpořený Nadací O2. Projekt, kterým na tyto aktivity chceme navázat v roce 2012, byl 

dokonce vyhodnocen jako jeden z nejlepších u Nadace Vodafone. Proto nás velice těší, že již v lednu 

budeme vyhlašovat další kolo STARTÉRu, tentokráte „pro všechny“ neformální skupiny žadatelů. 

Neméně úspěšným grantovým programem, vyhlášeným v loňském roce, byly i Maličkosti-Klenoty 

obcí, v rámci něhož byly oceňovány nevšední „maličkosti“ regionu, které dělají radost ostatním. 

Poprvé jsme v loňském roce nabídli mladým účastnit se mezinárodní výměny mládeže. 

Doufáme, že se jejich zážitky a zkušenosti z Litvy stanou nejen pozvánkou na obdobné akce příští rok, 

ale budou je vnímat i jako příležitost pro rozvoj další spolupráce s MAS. Doufáme, že stejně tak tomu 

bude i v případě mysliveckých sdružení, s jejichž zástupci jsme byli čerpat v říjnu zkušenosti ve 

Finsku, odkud jsme přivezli taktéž několik námětů pro další spolupráci. 

V průběhu roku jsme se podíleli i na řadě zdařilých akcí, žinkovských „Škoda by se divil!“ a 

„Návraty klenotů“ či poříčských „Doteky řemesel“ a „Cyklisticky za zážitky“. Za zmínku stojí jistě i 

podpora projektu „Srdce obce Tojice bude znovu bít“ podpořeného Nadací VIA, kde byla MAS rovněž 

coby jeden z partnerů. Nabídku nových turistických balíčků přineslo druhé vydání Turistického 

bulletinu Prameny a již dnes se připravuje další. Nepochybuji, že jsem na řadu aktivit zapomněl, ale i 

tak se mi zdá jejich výčet slušný.  

Na závěr mi dovolte popřát Vám mnoho zdaru ve vašem konání, zdraví, štěstí a pohody 

v začínajícím roce, a kdo ví, třeba v něm bude příležitost ke vzájemné spolupráci právě s Vámi. 

Michal Arnošt, manažer MAS 
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Jaký je rozdíl mezi 

elektrickým proudem a 

odměnami? 

…. 

Žádný... Obojí se ztratí ve 

vedení. 

* * * * 

Prochází se doktor po 

blázinci a rozhodne se 

vyzkoušet si inteligenci 

svých pacientů. Vejde do 

pokoje, kde jsou tři blázni 

a zeptá se prvního: 

"Kolik je dva a dva?" 

"Pátek." 

Nevadí, zeptá se druhého: 

"Kolik je dva a dva?" 

"Letadlo." 

Tak ještě zkusí toho 

třetího: 

"Kolik je dva a dva?" 

"Čtyři." 

"Výborně a jak jste na to 

přišel?" 

"Jednoduše - vydělil jsem 

letadlo pátkem." 

* * * * 

Klaus se holí a řízne se. V 

tu chvíli jde kolem 

koupelny jeho žena, 

všimne si toho, nevěřícně 

zakroutí hlavou a řekne: 

"Pane Bože ty už ses zase 

říznul!" 

"Kolikrát ti mám říkat, že 

doma mi můžeš říkat 

Vašku!" 

* * * * 

Tak jsem slyšel, že 

ses oženil? 

No jo, už mě 

nebavilo vysedávat 

po hospodách. 

No a co teď? 

Teď už mě to zase 

baví. 
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Události v měsíci lednu a únoru 
Výroční valná hromada SDH Starý Smolivec 13.1. 

Výroční valná hromada SDH Dožice 14.1. 

Výroční valná hromada SDH Mladý Smolivec 20.1. 

Maškarní bál Budislavice odpoledne dětský, večer pro dospělé 21.1. 

Maškarní bál Radošice odpoledne dětský, večer hasičský pro dospělé 28.1. 

 

Výroční valná hromada okrsku Mladý Smolivec v Budislavicích 10.2. 

Masopustní průvod Starý Smolivec, Radošice, Budislavice 18.2. 

Fialkový bál Radošice 24.2. 
 

Poslední taneční zábava v roce 2011 

Poslední pořádanou taneční zábavou v našich obcích, je již tradičně 

Vánoční zábava ve Starém Smolivci, kterou pořádají naši 

fotbalisté. Každý rok se koná 25. prosince, letos to 

nebylo jinak. K poslechu a tanci hrála hudební 

skupina, v našem kraji už dosti známá, MINIMAX. 

Tancovačka začala kolem osmé hodiny 

večerní, kdy se sál pomalu začal plnit. Hudebníci nás 

nenechali dlouho čekat a začali hrát hned v zápětí. Sál 

se stále plnil a plnil. Samozřejmě nechyběla tombola, 

která byla velice pestrá. Cena lístku tomboly byla dvacet 

korun, ale nevyhrával každý lístek. 

Pilo se, zpívalo a tancovalo i na stolech a 

všude byla vidět pohoda. Lidí přišlo dost, přišli i 

tací, kteří tak často nechodí. Zábava se 

vydařila. Už teď se těšíme na další zábavu. 
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Neodmyslitelné dotazníky Veroniky Kubové kladené 

přímo na tělo. V příštím čísle se můžeme těšit na dotazníky, 

které, Veronika Kubová pokládala našim žákům  
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Členové projektového týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika 

Straková, Jiří Krejčík, Veronika Kubová 


